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PROTOKÓŁ Nr  80/2020 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 10 listopada  2020 roku, o godz. 10:00 
 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Waldemar Trelka    - Starosta Radomski  
2. Roman Frąk                     - Wicestarosta Radomski 
3. Zbigniew Dziubasik         - Członek Zarządu 
4. Krzysztof Kozera             - Członek Zarządu 
5. Ewa Tkaczyk                    - Członek Zarządu    
oraz 
Joanna Wontorska            -   Skarbnik Powiatu 
Rafał Czajkowski              -  Sekretarz Powiatu 
(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu), 
 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka  powitał członków Zarządu. Następnie poprosił, aby 
punkty 8 i 9 proponowanego porządku obrad zostały omówione jako pierwsze.   Poprosił o 
przyjęcie porządku obrad z uwzględnioną zmianą. 
 
 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad 

 
2. Przyjęcie protokołów Nr 77/2020, 78/2020, 79/2020  poprzednich posiedzeń Zarządu.  

 
8. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie w sprawie przedstawienia projektu 

uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Radomskiego. 
 
9. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie w sprawie przedłożenia projektu uchwały 

budżetowej na rok 2021. 
 
3.  Rozpatrzenie wniosku Nr 76/2020 Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2020 roku poz. 1057) 
na 2021 rok (załącznik Nr 1), po przeprowadzonych konsultacjach, w sposób określony 
w Uchwale Nr 436/XLIII/2010 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 27 sierpnia 2010 roku. 
 

4. Rozpatrzenie wniosku Nr 94/2020 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie 
wyrażenia zgody na przeniesienie w planie wydatków budżetowych PCPR w Radomiu 
na 2020 rok. 
 

5. Rozpatrzenie wniosku Nr 95/2020 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie 
wyrażenia zgody na zmianę planu wydatków budżetowych na 202 rok w DPS w 
Krzyżanowicach. 
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6. Rozpatrzenie wniosku Nr 25/2020 Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie ustalenia 
opłaty za korzystanie przez osoby fizyczne , osoby prawne, przedsiębiorstwa, inne 
instytucje z sal konferencyjnych, pokojów noclegowych oraz przyjęcie regulaminu 
wynajmowania pomieszczeń noclegowych znajdujących się w należącym do Powiatu 
Radomskiego budynku przy ul. M. Jakubowskiego 5, 27-100 Iłża. 
 

7. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie w sprawie ustalenia planu finansowego dla 
rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

 
10. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie w sprawie zmian w planie dochodów i 

wydatków budżetu powiatu na 2020 rok i planie finansowym zadań z zakresu 
administracji rządowej. 

 
11. Sprawy różne.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Przyjęcie protokołów Nr 77/2020, 
78/2020, 79/2020  poprzednich posiedzeń Zarządu. 
 
Protokoły posiedzeń Zarządu Nr 77,78,79/2020 zostały przyjęte jednogłośnie bez uwag.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad – Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie przedstawienia projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt  uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Radomskiego Zarząd Powiatu ma 
obowiązek przedstawienia Radzie Powiatu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w terminie do 
15 listopada 2020 roku. Dodała, że uchwała ta jest nowym dokumentem na lata 2021-2025, z 
uwagi na to, że zmienia się ilość zadań przewidzianych do realizacji. Jak również 
dotychczasowe przewidywania odnośnie osiąganych w latach przyszłych dochodów i 
planowanych wydatków ogółem okazały się nierealne. Zmienione wielkości dochodów i 
wydatków bieżących w 2021 roku w stosunku do obecnie obowiązującej WPF powodują, iż w 
kolejnych latach należy urealnić planowane do osiągnięcia dochody o wskaźniki 
makroekonomiczne i w związku z tym również wydatki. Tym samym konieczne jest 
skorygowanie wielkości wydatków przeznaczonych na finansowanie wieloletnich 
przedsięwzięć inwestycyjnych przy uwzględnieniu ich realizacji także w 2024 roku. Ponadto 
zaplanowano na 2021 rok zaciągnięcie kredytu długoterminowego w wysokości 7.500.000 
złotych z okresem spłaty na 4 lata, począwszy od 2022 do 2025 włącznie. 
 W związku z tym zaproponowano Radzie Powiatu uchwalenie nowej Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2025 obejmującej okres zaciągniętych i planowanych do 
zaciągnięcia zobowiązań proponując równocześnie utratę mocy obowiązującej aktualnej WPF. 

Mając na uwadze spełnienie kryterium realistyczności prognozy założono wzrost 
dochodów bieżących o wskaźnik inflacji średniorocznej na lata: 2022 o 2,2%, 2023 o 2,4% i 
2024 – 2025 o 2,5% w oparciu o wytyczne Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej 
dotyczące założeń makroekonomicznych na potrzeby WPF jednostek samorządu 
terytorialnego. 

Dokument jest spójny w 2021 roku i kolejnych latach, a przede wszystkim w 2021 roku 
z uchwałą budżetową w zakresie dochodów, przychodów, wydatków, rozchodów jak również 
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kwoty długu, która Powiat zamierza zaciągnąć i którą spłaca dotychczas. WPF spełnia 
wszystkie wymogi, które określa ustaw o finansach publicznych czyli art. 242 jak również art. 
243.  

Następnie poinformowała, że na 2021 rok wykaz przedsięwzięć obejmuje kwotę 
53.235.998,01 gr, na 2022 rok 25.187.400,62 gr, na 2023 9.248.741,00 i na 2024 rok kwotę 8 
mln zł. Żeby spełnić wskaźniki wprowadzono 1 mln zł w 2025 roku na zadania roczne 
inwestycyjne. 
 
Pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 417/ w sprawie przedstawienia projektu 
uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Radomskiego. Stanowi on 
załącznik Nr 2 do protokołu.   
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad – Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie w sprawie przedłożenia projektu uchwały budżetowej na rok 2021. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt  uchwały 
budżetowej na 2021 rok, Zarząd Powiatu ma obowiązek przedłożenia Radzie Powiatu i 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej w terminie do 15 listopada 2020 roku. Powiedziała, że ten 
budżet jest bardzo ambitny, rozwojowy, bardzo duże są dochody, wydatki. Patrząc w stosunku 
do poprzednich lat, na 2021 rok mają zaplanowane dochody w kwocie  171.606.640,50 gr z 
tego dochody  majątkowe tj. kwota 3.073.610,00 zł. Dochody majątkowe to przede wszystkim 
Fundusz Dróg Samorządowych na  zadanie dwuletniei dotacja z Ministerstwa Sportu na 
dofinansowanie zadania inwestycyjnego w szkołach. 

Strona wydatkowa tj. kwota 195.773.113,81 złotych, z tego wydatki majątkowe tj. 
kwota 52.876.581,40 złotych, tj. 27% planowanych wydatków budżet, o ponad 10 mln zł więcej 
przeznaczają na wydatki majątkowe. Główne wydatki majątkowe to 22.165.760 złotych  
dotacja dla szpitali powiatowych,  przede wszystkim na dużą inwestycję w szpitalu w Pionkach. 
Zadania drogowe to kwota 24.202.060,00 zł. Kolejna duża pozycja inwestycyjna tj. 
przebudowa Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach w kwocie  
4.598.704,00 zł oraz kontynuowane zadanie z tego roku to remont w szkołach tj. 1.113.673,00 
zł. 

Powiedziała, że różnica między dochodami a wydatkami generuje deficyt, jest to kwota 
planowana 24.166.473,31 zł, który zostanie sfinansowany planowanym kredytem 
długoterminowym 7.500.000,00 zł., z wolnych środków z lat ubiegłych w kwocie 4.714.143,66 
zł jak również wprowadzą do budżetu środki z rozliczenia dochodów i wydatków tego roku 
11.103.899,23 zł, w tym jest kwota z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 
11.102.349,00 zł, pozostała kwota 1.550,23 zł jest z rozliczenia opłat i kar środowiskowych, 
które mają z tego roku niewykorzystane. Dodatkowo deficyt pokryją w kwocie 848.430,42 zł 
z rozliczenia dotacji, które dostają na realizację projektów unijnych w szkołach. 

Strona przychodowa jest to kwota 29.191.473,31zł, oprócz wspomnianych 
wprowadzonych środków na pokrycie deficytu, mają jeszcze planowane spłaty pożyczek 
udzielonych szpitalom czyli kwota 1.535.080,00 zł jak również pozostała kwota z wolnych 
środków, ponieważ tylko część przeznaczają na pokrycie deficytu resztę przeznaczają na spłatę 
zaciągniętych kredytów. Cała kwota wprowadzonych wolnych środków do  budżetu tj. kwota 
8.204.063,66 gr. Planowane rozchody tj. kwota 5.052.000,00 zł, będą one pokryte spłatami 
udzielonych 
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pożyczek i w części z wolnych środków z lat ubiegłych. Powiedziała, że zostały ustalone 
rezerwy, ogólna w kwocie 1.200.000,00 zł , rezerwy celowe 2.853.000,00 zł z tego rezerwa 
kryzysowa 420.000,00 zł, na odprawy emerytalne dla pracowników 540.000,00 zł, na 
sfinansowanie wynagrodzeń pochodnych dla nauczycieli 1.500.000,00 zł i na  sfinansowanie 
wpłat na  Pracownicze Plany Kapitałowe 393.000,00 zł. Powiedziała, że budżet jest bardzo 
ambitny i ma nadzieje, że uda się go zrealizować, a będzie jeszcze większy, po wprowadzeniu 
środków z pomocy finansowej z gmin z Funduszu Dróg Samorządowych. Dodała, że jeśli uda 
się pozyskać inne dofinansowania do szpitali czy do szkół to wszystko będzie wprowadzane w 
trakcie roku i będzie zwiększało budżet zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej. 
 
Starosta Radomski Waldemara Trelka powiedział, że będą realizować ten ambitny budżet. 
Oczywiście ma on parę niewiadomych, które zakładają. Jedną z nich jest Centrum Opieki 
Mieszkalnej, drugą to jest szpital w Pionkach, kolejnymi niewiadomymi to jest np. Fundusz 
Dróg Samorządowych. Uważa, że dobrym posunięciem z ich strony było zdecydowanie o tym, 
że te 11.102.000,00 zł rozliczają w inwestycjach. Powiedział, że kluczowe inwestycje zostały 
w 100% zrealizowane ze środków zewnętrznych. Dodał, że te 11.102.000,00 zł traktowane są 
jako środki własne, ale w praktyce to jednak można mówić, że to mistrzowski sposób 
dofinansowania ze środków zewnętrznych. Zarówno projekt multimodalny jak również, 
inwestycje realizowane w obecnej kadencji to inwestycje w dużym procencie ze środków 
zewnętrznych. Poinformował, że  uczestniczył w spotkaniu Związku Powiatów Polskich, gdzie  
zaproponował, żeby na etapie po 15 listopada wystąpili i mocno lobbowali, oraz dziękowali 
rządowi polskiemu za Fundusz Inwestycji Lokalnych, który był zrealizowany w tym roku, po 
to, aby uwzględnił podobny instrument w przyszłym 2021 roku. Wspomniał, że zaplanowana 
jest wyższa subwencja oświatowa o ponad 2 mln zł i to ma znaczenie. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy na Forum Związku Powiatów Polskich, 
wzięto pod uwagę to, żeby funkcjonował w 2021 roku Fundusz Inwestycji Lokalnych, bo 
potrzebny jest nadal fundusz przeciwdziałania COVID-19. 
 
 Starosta Radomski Waldemara Trelka odpowiedział, że rząd zmuszony sytuacją, zaczyna 
kolejną tarczę antykryzysową dla przedsiębiorców, nie na tak dużą skale jak była, ale działania 
wzmacniające firmy jak i samorządy ma nadzieję,  mogą być realizowane. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy wnioski, które zostały złożone 2x po 500 
znaków to dotyczą jeszcze funduszu tegorocznego ?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że konkursowego, gdzie zostały 
złożone dwa wnioski i jeszcze nic nie ujmują, ponieważ nie maja żadnej informacji. 
 
Członek Zarządu Krzysztof Kozera zapytał, czy można przesunąć na nową instytucję kultury 
środki z budżetu, przewidziane dla przedmiotów należących do sektora finansów  publicznych. 
Dlatego, ponieważ część rzeczy, które realizują czy stowarzyszenia czy samorządy na zasadzie 
porozumień czy też projektów, mogła by wtedy samorządowa instytucja kultury je realizować 
z powodzeniem. Była by to szansa mocniejszego zaistnienia jako nowy podmiot, który mając 
większe środki miałby większe możliwości realizacji. Zapytał, czy docelowo w przyszłości jest 
możliwe zmieniając statut na zasadzie dodania zapisu o realizacji wspólnych projektów z 
samorządami. Umieszczenia wprost wszystkich środków, które przeznaczają na  projekty 
realizowane z gminami do Instytutu, który ewentualnie mógłby bezpośrednio współpracować 
w ramach swoich kompetencji z gminami, realizując wspólnie imprezy. Dało by to korzyść 
odciążenia Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu z rozliczania tych zadań, które są trudne i 
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pracochłonne. Jest to propozycja przyszłościowa i warto się nad nią zastanowić, czy jest to 
możliwe techniczne i czy jest zgodne z prawem. Powiedział, że jeśli Zarząd widziałby taką 
możliwość przesunięcia środków w tym roku z najbogatszych gmin do Instytutu , żeby mógł 
zaistnieć w tej rzeczywistości. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że to nie jest czas na te zmiany. 
Dotacje, które są wprowadzone, to propozycja Wydziału Edukacji i Kultury. Kalkulacja do 
Powiatowego Instytutu Kultury jest zrobiona przez Pana Tomasza, który spiął stronę 
przychodową ze stroną kosztową. W tym momencie, nie ma to sensu, ponieważ Instytut jeszcze 
nie jest powołany. Po powołaniu Instytutu, tego typu działania jeśli będzie potrzeba, można 
dokonać na jednej z sesji w przyszłym roku. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka dodał, że na następnym posiedzeniu Zarządu, będą 
rozmawiać o pewnych wewnętrznych przesunięciach tzn. oddania z powrotem do Wydziału 
Promocji, Kultury i Sportu również będą powoływać Powiatowy Instytut Kultury.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w między czasie Prezydent Miasta 
Radomia zadeklarował kwotę swojego dofinansowania do Powiatowego Urzędu Pracy w 
wysokości 7.200.000,00 zł , a my zaplanowaliśmy 9.032.000,00 zł różnica wynosi 1.832.000,00 
zł.. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 418/2020 Powiatu w sprawie w sprawie 
przedłożenia projektu uchwały budżetowej na rok 2021. Stanowi ona załącznik Nr 3 do 
protokołu.   
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 76/2020 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2020 
roku poz. 1057) na 2021 rok (załącznik Nr 1), po przeprowadzonych konsultacjach, w sposób 
określony w Uchwale Nr 436/XLIII/2010 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 27 sierpnia 2010 
roku.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że kolejny punkt dotyczy uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami. Program 
Współpracy Powiatu Radomskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 rok jest realizacją 
zapisu art. 5a, ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, który nakłada 
na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek corocznego uchwalania 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu Radomskiego w  
sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami  prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok i skierował 
ją pod obrady Rady Powiatu. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 94/2020 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w 
planie wydatków budżetowych PCPR w Radomiu na 2020 rok. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że wniosek dotyczy wyrażenia zgody na 
przeniesienie w planie wydatków budżetowych Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Radomiu na 2020 r.   
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że wniosek złożyła Pani Dyrektor PCPR, 
gdzie wnioskuje o przeniesienia oszczędności jakie wygenerował COVID, między paragrafami 
i działami w łącznej kwocie 31.000,00 zł i dokonuje się w celu zabezpieczenia środków na 
zakup sprzętu informatycznego, tj. dwóch komputerów stacjonarnych i czterech laptopów wraz 
z oprogramowaniem Office oraz zakup urządzenia wielofunkcyjnego do sekretariatu.  
 
Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył przedłożony wniosek. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 95/2020 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie wyrażenia zgody na zmianę planu 
wydatków budżetowych na 202 rok w DPS w Krzyżanowicach. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że kolejny wniosek Dyrektora PCPR, w 
którym zwraca się o wyrażenie zgody na zmianę  planu wydatków budżetowych na 2020 r. w 
Domu Pomocy Społecznej w Krzyżanowicach poprzez: zwiększenia wydatków o kwotę 
55.000zł na nowe zadanie inwestycyjne pn. „Dostosowanie budynku Domu Pomocy 
Społecznej w Krzyżanowicach do wymogów przeciwpożarowych wraz z dokumentacją 
projektowo– kosztorysową”.  

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że szacunkowa wartość zadania to 
124.800zł, z czego kwota 69.800zł sfinansowana zostanie z oszczędności powstałych w DPS. 

 
Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył przedmiotowy wniosek. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 25/2020 
Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie przez osoby 
fizyczne , osoby prawne, przedsiębiorstwa, inne instytucje z sal konferencyjnych, pokojów 
noclegowych oraz przyjęcie regulaminu wynajmowania pomieszczeń noclegowych 
znajdujących się w należącym do Powiatu Radomskiego budynku przy ul. M. Jakubowskiego 
5, 27-100 Iłża. 

Sekretarz Powiatu Rafał Czajkowski poinformował, że wniosek dotyczy ustalenia opłat za 
korzystanie przez osoby fizyczne, osoby prawne, przedsiębiorstwa, inne instytucje z sali 
konferencyjnych, pokojów noclegowych oraz przyjęcie regulaminu wynajmowania 
pomieszczeń noclegowych znajdujących się w należącym do Powiatu Radomskiego budynku 
przy ul. M. Jakubowskiego 5, 27-100 Iłża. 
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Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 419/2020 w sprawie ustalenia opłaty za 
korzystanie przez osoby fizyczne , osoby prawne, przedsiębiorstwa, inne instytucje z sal 
konferencyjnych, pokojów noclegowych oraz przyjęcie regulaminu wynajmowania 
pomieszczeń noclegowych znajdujących się w należącym do Powiatu Radomskiego 
budynku przy ul. M. Jakubowskiego 5, 27-100 Iłża. Stanowi ona załącznik Nr 4 do 
protokołu.   
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad – Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie w sprawie ustalenia planu finansowego dla rachunku środków z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że zaproponowała do przyjęcia uchwały 
dotyczącej ustalenia planu finansowego dla rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19. Dotyczy to środków otrzymanych w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych dla Powiatu Radomskiego na wsparcie inwestycyjne w wysokości 11.102.349 
złotych. Na podstawie ustawy o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z 
zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw środki z Funduszu 
gromadzone są na wydzielonym rachunku dochodów z przeznaczeniem na wydatki związane 
z przeciwdziałaniem COVID-19 w ramach planu finansowego tego rachunku. Środki w ww. 
kwocie wpłynęły na wydzielony rachunek bankowy Powiatu i zostaną przeznaczone na 
inwestycje drogowe prowadzone w 2021 roku. 
Zgodnie z ustawą dysponowanie środkami odbywa się na podstawie opracowanego przez 
Zarząd Powiatu planu finansowego, dlatego też uzasadnione i konieczne jest podjęcie niniejszej 
uchwały. 

 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 420/2020 w sprawie ustalenia planu 
finansowego dla rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. Stanowi ona 
załącznik Nr 5 do protokołu.   
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad –  Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu 
w sprawie w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2020 rok i 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt zmian zawiera 
następujące zmiany.  

W dziale 750 – administracja publiczna, przenosi się wydatki budżetu powiatu na 2020 
rok między paragrafami, tj. oszczędności w łącznej kwocie 73.500 złotych na zakup usług 
remontowych w kwocie 20.000 złotych, zakup usług pozostałych w kwocie 50.000 złotych,  
różne opłaty i składki w kwocie 3.000 złotych i koszty postępowania sądowego i 
prokuratorskiego w kwocie 500 złotych, z przeznaczeniem na pilną wymianę centrali 
telefonicznej na skutek awarii systemu połączeń telefonicznych w Starostwie. Ponadto na 
sfinansowanie wydatków związanych z funkcjonowaniem Wydziału Komunikacji, tj. zakup 
dowodów rejestracyjnych, kart pojazdu, nalepek kontrolnych i praw jazdy, zapłatę kosztów 
usunięcia braków formalnych w zakresie usuwania pojazdów oraz przechowywania na 
parkingu strzeżonym pojazdów usuniętych z dróg powiatu radomskiego i ubezpieczenie 



8 
 

mienia, gdzie potrzeby okazały się wyższe niż planowano. 
  Kolejny dział 801 – oświata i wychowanie przenosi się wydatki budżetu powiatu na 
2020 rok między paragrafami w ramach wydatków rzeczowych, składek na ubezpieczenia 
społeczne i Fundusz Pracy, odpisów na ZFŚS w rozdziałach w łącznej kwocie 31.505 złotych.  
 W dziale 851 – ochrona zdrowia, zwiększa się dochody i wydatki budżetu powiatu o 
kwotę 149.553,01 złote, z przeznaczeniem na realizację przez Domy Pomocy Społecznej w 
Jedlance, Krzyżanowicach i Wierzbicy projektu „Zapewnienie bezpieczeństwa i opieki 
pacjentom oraz bezpieczeństwa personelowi zakładów opiekuńczo-leczniczych, domów 
pomocy społecznej, zakładów pielęgnacyjno-opiekuńczych i hospicjów na czas COVID-19” w 
ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój na lata 2014-2020. Celem projektu 
będzie zapewnienie właściwej opieki nad osobami przebywającymi w DPS oraz ochrona życia 
pensjonariuszy poprzez wsparcie personelu DPS w walce z pandemią COVID-19 w zakresie 
dodatków do wynagrodzeń dla pracowników kadry medycznej oraz kosztów związanych z 
zakupem środków ochrony osobistej. 
  Następny dział 852 – pomoc społeczna, zwiększa się dochody budżetu powiatu o 
kwotę 113.460 złotych oraz wydatki w/w kwocie z przeznaczeniem na dofinansowanie bieżącej 
działalności domów pomocy społecznej. Wydatki przeznaczone zostaną na zakup ozonatorów, 
lamp bakteriobójczych, pulsoksymetrów, bramek do bezdotykowego pomiaru temperatury, 
termometrów bezdotykowych, łóżka trzyfunkcyjnego elektronicznego wraz z wyposażeniem, 
podnośnika transportowo-kąpielowego, łóżek polowych, materacy, mat dezynfekcyjnych, 
kołder, poduszek, kocy, prześcieradeł, naczyń jednorazowego użytku, pościeli, ręczników, 
środków piorących, dezynfekcyjnych i antybakteryjnych dla mieszkańców domów pomocy 
społecznej w Jedlance, Krzyżanowicach i Wierzbicy, w związku z epidemią SARS CoV-2. 

Ponadto w w/w dziale przenosi się wydatki budżetu powiatu między paragrafami w 
rozdziałach: 
-domy pomocy społecznej, tj. oszczędności na składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 

35.000 złotych na zakup leków, wyrobów medycznych i produktów biobójczych  
w kwocie 10.000 złotych i zakup usług remontowych w kwocie 25.000 złotych, z 
przeznaczeniem na zakup leków i wyrobów medycznych, gdzie potrzeby okazały się wyższe 
niż planowano oraz wykonanie remontu wentylacji kuchni i naprawę przeciekającego dachu 
w DPS w Wierzbicy przy ul. Sienkiewicza 37, 

- ośrodki wsparcia, tj. oszczędności w łącznej kwocie 7.720 złotych na zakup materiałów  
i wyposażenia, z przeznaczeniem na zakup kamery cyfrowej, mebli, środków czystości i 
dezynfekcyjnych oraz artykułów papierniczo-biurowych, gdzie potrzeby okazały się wyższe. 
W/w zmiany wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej, 

- powiatowe centra pomocy rodzinie na składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy w kwocie 6.000 złotych na zakup materiałów i wyposażenia, z 
przeznaczeniem na zakup 4 drukarek, w związku z tym, że dotychczas używany sprzęt jest 
bardzo wyeksploatowany i ulega częstym awariom. 

 Kolejne zmiany dotyczą działu 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, 
gdzie przenosi się wydatki budżetu powiatu między paragrafami na zakup materiałów i 
wyposażenia w kwocie 1.000 złotych oraz na zakup środków żywności, z przeznaczeniem na 
zakup kawy do obsługi sekretariatu przewodniczącego zespołu orzekającego.  
 W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza przenosi się wydatki budżetu 
powiatu na 2020 rok między:  
- rozdziałami i paragrafami z oszczędności na poradnie psychologiczno-pedagogiczne, z 

przeznaczeniem na sfinansowanie szkolenia pracownika Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Radomiu na potrzeby pracy diagnostycznej, 
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-internaty i bursy szkolne, tj. oszczędności na wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń 
w kwocie 1.500 złotych na zakup usług pozostałych, z przeznaczeniem na wywóz 
nieczystości, gdzie potrzeby okazały się wyższe niż planowano. 

 Ostatnia zmiana dotyczy działu 855 – rodzina gdzie przenosi się wydatki budżetu 
powiatu między paragrafami w kwocie 1.029 złotych, z przeznaczeniem na sfinansowanie 
ubezpieczenia laptopów i urządzeń wielofunkcyjnych zakupionych w ramach projektu 
„Wsparcie dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej w okresie epidemii COVID-19” w 
ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój na lata 2014-2020. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy zakupy realizowane  w dziale 852 dla  
DPS-ów , czy odbywają się na zasadzie wspólnych zakupów?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że każdy DPS kupuje indywidualnie. 

 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 421 /2020 w sprawie zmian w planie 
dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2020 rok i planie finansowym zadań z 
zakresu administracji rządowej. Stanowi ona załącznik Nr 6 do protokołu.   
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że czasem będzie mówił o pewnych 
wyzwaniach, które sami sobie narzucają a dotyczą one oświaty w powiecie radomskim. 
Powiedział, że jeśli chodzi o szkołę tzw. ”zielone” w Pionkach, jeśli będzie konsensus 
pomiędzy Dyrektorami :Magdaleny Wiśniewskiej, Rafała Kąckiego, Agnieszki Stępień, to 
będą mieć zagwarantowaną dobrą ofertę edukacyjną. Kolejne wyzwanie to wygaszenie w 
szkole w Chwałowicach w Liceum Mundurowym klasy pierwszej liczącej 12 uczniów. 
Oczywiście przedstawiając uczniom ofertę kontynuacji nauki w LO w Iłży. Poinformował 
również, że chcą powołać Powiatowy Instytut Kultury,  który miał by za zadanie kreować, 
angażować i współpracować z różnymi stowarzyszeniami, uczelniami a także pozyskiwać 
środki zewnętrzne. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy coś wiadomo na temat przebiegu 
włączania naszych szpitali do szpitali COVID i jak to będzie finansowo wyglądało? 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że tak.  
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że nie ma żadnej statystyki , jest realna 
decyzja Wojewody o przekształceniu szpitali w szpitale COVIDOWE. Będą tam kierowani 
pacjenci z choroba COVID. Wszyscy pracownicy jednego i drugiego szpitala przechodzą do 
pracy z pacjentami covidowymi bez względu na specjalizację. Finansowanie odbywać się 
będzie na podstawie średniej z miesiąca stycznia i lutego 2020 roku. W szpitalu w Pionkach 
jest 52 łóżka w tym 4 łóżka Intensywnej Terapii i 5 łóżek  z podejrzeniem COVID, jeśli chodzi 
o szpital w Iłży to jest 92 łóżka, 5 na Intensywnej Terapii i 5 z podejrzeniem COVID. 
Problemem jest przede wszystkim kadra lekarska i pielęgniarska. Kolejnym problemem jest to, 
że kadra techniczna, czyli ta która zajmuje się utrzymaniem porządku na terenie i wokoło 
szpitala, to te osoby nie będą podlegały ustawie o 100% wzroście płac. 
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Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy te pieniądze, które przeznaczy NFZ i 
Ministerstwo Zdrowia na wzrost wynagrodzeń, to czy to będzie jakaś pula do 
rozdysponowania, czy to będą oznaczone kwoty dla konkretnych lekarzy i pielęgniarek. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk odpowiedział, że to będą znaczone pieniądze dla 
lekarzy, pielęgniarek, ratowników medycznych i laborantów. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że dla szpitala jest to pewna gwarancja, 
ale pytanie czy to odniesienie do wskaźników finansowych szpitala z miesięcy styczeń –luty 
jest optymalne?, pewnie nie bo lepszy był by listopad, grudzień poprzedniego roku. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk uważa, że innego wyjścia nie było. Dziś mają taką 
sytuację, że szpital Wojewódzki na Józefowie wystąpił do Wojewody z prośbą, żeby 
zakwalifikował go chociaż w części jako COVIDOWY bo nie ma tam pieniędzy. Pacjenci boją 
się tam przychodzić na oddziały, jeśli pacjentów jest 570 a powinno być 1500 to z czego ten 
szpital ma finansować chociażby pracę lekarzy i pielęgniarek. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, co będzie w sytuacji, jeśli zabraknie 
pacjentów covidowych, czy będzie jakaś gotowość?. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk uważa, że Wojewoda zadba o to, żeby byli pacjenci w 
tych szpitalach. Dodał, że umowa ta przewiduje finansowanie nie ze względu na jednego czy 
dwóch pacjentów tylko obowiązku za gotowość jednostki. Powiedział, że w szpitalach będzie 
przedstawiciel Wojsk Obrony Terytorialnej, który będzie sprawozdawać na bieżąco 24h na 
dobę o ilości aktualnych wolnych łóżek. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik powiedział, że w przypadku takim jak ZOL, który nie 
będzie wyłączony i będzie nadal funkcjonował. Zapytał czy łóżka , które zostają po wyłączeniu 
tych 52 łóżek, będą mogły być wykorzystane w ramach normalnego leczenia?. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk  odpowiedział, że w obydwu szpitalach ZOL jest 
wyłączony. Dodał, że ZOL pracuje tak jak do tej pory. 
 
Członek Zarządu Krzysztof Kozera zapytała jaka jest sytuacja z nagłymi przypadkami?. Bo 
np. jest w tej chwili szpital w Iłży nie jest zapełniony, a zdarza się nagła sytuacja czy może 
udzielić pomocy? Czy  automatycznie pacjent taki zostaje skierowany do szpitala w Radomiu?. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk odpowiedział, że jeśli będzie to osoba zakażona 
COVID to oczywiście zostanie przyjęta, jeśli nie to zostanie skierowana do szpitala na 
Józefowie. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że pogotowie, które stacjonuje przy 
szpitalu jako Oddział Ratunkowy „na kółkach” działa. Następnie zapytał o zakres realizacji 
inwestycji jeśli chodzi o szpital w Pionkach w 2020 roku. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk odpowiedział, że pojawiło się zagrożenie, że kwota 
ponad 4.600.000,00 zł nie zostanie zrealizowana. Powiedział, że doszło do spotkania z 
Wykonawcą i z Panią Dyrektor, gdzie jeszcze raz przejrzeli harmonogram i Wykonawca 
podpisał się i złożył zobowiązanie, że ta kwota będzie wykonana.  
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Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że sesja w listopadzie odbędzie się w 
trybie korespondencyjnym, odbędzie się Komisja Budżetu i Finansów, pozostałe nie są 
konieczne. Dodał, że pozostałe Komisje w kontekście przyjęcia budżetu i opiniowania 
przyjętych dziś dokumentów odbędą się do 10 grudnia br.  
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 80 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz. 13:30. 
 
Protokołowała: 
 
Joanna Kosior 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Waldemar Trelka………………………………                  

 
2. Wicestarosta -  
Roman Frąk….…………………………………                      
 
3. Członek Zarządu –  
Zbigniew Dziubasik……………………………                               

 
 

4. Członek Zarządu –  
Krzysztof Kozera ………………………….. ….          
                     
5. Członek Zarządu - 
Ewa Tkaczyk……………………………………                                

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska…………………………. ….. 
 
Sekretarz Powiatu 
Rafał Czajkowski……………………………….                         


